
 
 

 

 
 

CRÒNICA DEL PLE EXTRAORDINARI DEL 26 
D’OCTUBRE 
 
1.- Aprovació inicial de la modificació del pressupost de l’exercici 2023.   
 
El Ple va aprovar inicialment la modificació de crèdit del pressupost de l’exercici 2023 mitjançant 
suplement de crèdit i crèdit extraordinari, per valor total de 955.000 euros, a finançar amb romanent 
de tresoreria. 
 
El suplement de crèdit és de 725.000 €: 110.000,00 Servei autobús mobilitat; 40.000,00 
Retribucions mobilitat; 15.000,00 Seg. Social mobilitat; 10.000,00 Programes serveis socials; 
120.000,00 Inversions Xarxa aigua Mas Bo Next Generation; 350.000,00 Altres inversions noves 
en infraestructures i béns destin.; 60.000,00 Centre escolar 3-16 anys; 20.000,00 Amortitzacions 
Diputació. 

El crèdit extraordinari és de 230.000 €: 100.000,00 Laboral temporal serveis socials; 100.000,00 
Laboral temporal escoles; 30.000,00 Laboral temporal Prom. Econòmica.  

El portaveu del PSC, Fran Sánchez, va explicar els motius d’aquesta modificació. Per una banda, 
Sánchez va dir que havia augmentat el cost del servei de bus urbà i també que calia incrementar 
la partida de Serveis Socials per previsió, per si es necessitava. Per altra banda, el portaveu del 
PSC va anomenar altres motius més importants: cal més inversió de l’Ajuntament per al projecte 
de la xarxa d’aigua de Mas Bo i Can Lledó, finançada en part pel fons Next Generation; calen més 
diners per acabar les obres de soterrament de serveis al casc antic; es construirà una pista 
poliesportiva dins de les obres del nou edifici de l’institut escola Miquel Martí i Pol; i es volen liquidar 
crèdits per l’augment de l’Euríbor.      

La regidora Manoli Garrida d’ERC va retreure que s’hagués passat la informació sobre aquest punt 
del Ple a última hora i incompleta, sobretot en referència a les obres del casc antic i de l’institut 
escola. Per això, que porta a tenir dificultats per entendre els números, el seu partit va votar en 
contra.  

L’Alcalde, Ignasi Simón, va contestar que la documentació de base s’havia passat dins de termini i 
que si es volen dades addicionals es poden demanar.  

El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va comentar que aquesta setmana havia intentat 
tenir més informació sobre aquest punt del Ple i que, tot i saber-li greu, preguntaria 
els dubtes en aquest moment, abans de pronunciar el vot del seu partit. D’aquesta 
manera, Polo va demanar aclariments sobre costos de l’institut escola, que 
l’Interventor va resoldre. Sobre l’edifici escolar 3-16, el portaveu d’En Comú 
Podem va dir que si les obres es pagaven al 50% entre l’Ajuntament i la 
Generalitat, creia que amb la pista poliesportiva hauria de ser igual i no pagar-la 
al 100% l’Ajuntament. En relació a les obres de soterrament de serveis al casc  



 
 

 

 

antic, Antonio Polo va dir que li semblava escandalós el sobre-cost. Sobre l’augment de la partida 
de Serveis Socials, Polo va recordar que quan s’aproven els pressupostos el seu partit sempre 
demana de no fer curt en aquesta partida. I, en relació a les amortitzacions, el portaveu d’En Comú 
Podem va dir que estava sorprès perquè sempre se’ls havia dit que els crèdits eren a interès 0. 
Finament, Antonio Polo va comentar que el tema de les modificacions del pressupost és un debat 
de fa temps, que aquest any se n’han fet tantes que ja sumen més de 6 milions i que això no agrada 
al seu partit, perquè les modificacions han de servir per a imprevistos i, segons ells, aquí s’utilitzen 
per fer un pressupost paral·lel. En Comú Podem va dir que estava d’acord en alguns punts, però 
absolutament en desacord en altres i, per això, votaria en contra.  

El portaveu del PSC, Fran Sánchez, va contestar que es rebien subvencions de la Diputació per 
cobrir el tipus d’interès dels crèdits, però que aquestes subvencions es rebien a l’inici i, si el tipus 
variava, la Diputació ja no ho assumia. En relació al soterrament de serveis al casc antic, va 
comentar que s’havia aprofitat que s’havien aixecat els panots per reparar més coses. I, en relació 
a la pista poliesportiva de l’institut escola, va explicar que aquesta pista no formava part del conveni 
amb la Generalitat, que té un model de centre concret en funció de la població, i que l’institut escola 
i l’Ajuntament havien cregut necessari fer aquesta pista per no solapar dues edats. Fran Sánchez 
també va comentar que el crèdit extraordinari només responia a la necessitat d’ordenar partides 
pressupostàries.  

La portaveu de Junts, Núria Santacana, va argumentar el vot en contra del seu partit dient que 
s’incomplia el principi d’equilibri pressupostari i que no els semblava normal gastar sobre el 
romanent.   

L’Alcalde, Ignasi Simón, va respondre que, en 16 any d’Alcaldia, sempre hi havia hagut un resultat 
pressupostari positiu, que els ingressos havien estat superiors a les despeses i que s’havia generat 
romanent, el qual es gastava per a la ciutadania.  

El portaveu del PP, Teodoro Suárez, va dir que s’havien llegit els informes i havien fet algunes 
consultes tècniques, i que el seu partit s’abstindria.  

El portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va dir que no es creia els números que es presentaven, 
que no eren creïbles, i que s’estava jugant amb el romanent. També va dir que en deu dies no es 
pot fiscalitzar i estudiar els números.    

L’Alcalde, Ignasi Simón, va respondre que la Sindicatura de Comptes i Hisenda supervisen tots els 
números.  

PSC (8): A FAVOR 

ERC (4): EN CONTRA 

EN COMÚ PODEM (2): EN CONTRA 

JUNTS (1): EN CONTRA 

PP (1): ABSTENCIÓ 



 
 

 

 

VOX (1): EN CONTRA 

Davant l’empat, es va tornar a votar i, en mantenir-se els vots, el punt es va aprovar amb el vot de 
qualitat de l’Alcalde.  

2.- Aprovació del Pla estratègic de subvencions 2023. 
El Ple va aprovar el Pla Estratègic de Subvencions 2023 de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt, requisit 
essencial i previ a la regulació de les subvencions. També va aprovar la seva execució, atès que 
les línies de subvencions compten amb crèdit pressupostari adequat i suficient en el pressupost 
municipal de despeses per a l’any 2023, i el cronograma amb els terminis màxims de cada fase del 
procediment de gestió de les subvencions. 
L’Alcalde, Ignasi Simón, va explicar que es tractava d’una novetat i que hi havia un esborrany del 
pla fet abans de l’estiu, però que degut a les eleccions s’havia demorat en el temps.  
Tots els partits de l’oposició van coincidir a dir que el pla arribava tard, perquè aquest any les entitats 
ja tenien les subvencions.  
 
PSC (8): A FAVOR 

ERC (4): ABSTENCIÓ 

EN COMÚ PODEM (2): ABSTENCIÓ  

JUNTS (1): EN CONTRA 

PP (1): ABSTENCIÓ 

VOX (1): EN CONTRA 

 
3.- Aprovació inicial de les ordenances reguladores no fiscals.   
 
El Ple va aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança reguladora de l’ús de les instal·lacions 
esportives municipals i del Reglament regulador del protocol, els honors, les distincions i els premis 
de Lliçà d’Amunt.  
 
El portaveu del PSC, Fran Sánchez, va explicar que el gimnàs del Pavelló d’Esports obrirà el cap 
de setmana per millorar el servei, absorbir la llista d’espera i intentar espair els usuaris. En relació 
al Reglament, va dir que es tractava d’un canvi de nomenclatura dels premis.   
 
La portaveu d’ERC, Susagna Mesas, va comentar que era un gimnàs petit per als habitants que té 
Lliçà d’Amunt i, en relació als premis de la Nit de l’Esport, va dir que no es podien 
donar premis a tothom i que aquests haurien de ser objectius i justos.  
 
El portaveu del PSC, Fran Sánchez, va contestar que el Reglament dels premis 
s’havia acordat entre tots els partits i que és la Comissió qui valora si atorgar  
 



 
 

 

 
premis i a qui, o deixar desertes les categories. També va dir que el PSC tenia una visió diferent, 
més popular, d’aquests premis.  
 
El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va dir que estava a favor de l’ampliació de l’horari del 
gimnàs, però, en relació als premis, va dir que primer caldria haver passat per la Comissió.   
 
La portaveu de Junts, Núria Santacana, va dir que el seu partit creia que hi hauria d’haver personal 
durant totes les hores d’obertura del gimnàs i també hi hauria d’haver activitats dirigides el cap de 
setmana.  
 
El portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va dir que no s’havia comptat amb l’oposició i que es 
tractava 100% de propaganda electoral.  
 
PSC (8): A FAVOR 

ERC (4): EN CONTRA 

EN COMÚ PODEM (2): ABSTENCIÓ  

JUNTS (1): EN CONTRA 

PP (1): ABSTENCIÓ 

VOX (1): EN CONTRA 

 
4.- Aprovació inicial de la modificació de les ordenances fiscals de l’exercici 2024.   
 
El Ple va aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança general de gestió, inspecció i 
recaptació dels ingressos de dret públic municipals, i la modificació de les següents ordenances 
fiscals: 
- Ordenança Fiscal núm. 1 reguladora de l’Impost sobre Béns Immobles.  
- Ordenança Fiscal núm. 2 reguladora de l’Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
 - Ordenança Fiscal núm. 4 reguladora de l’Impost sobre l’Increment de Valor dels terrenys de 
naturalesa urbana.  
- Ordenança Fiscal número 11 reguladora de la Taxa per la prestació del servei de gestió de residus 
municipals.  
- Ordenança Fiscal núm. 13 reguladora de la Taxa per la retirada de vehicles abandonats o 
estacionats defectuosament o abusivament a la via pública.  
- Ordenança Fiscal núm. 18 reguladora de l’Impost sobre Activitats econòmiques. 
 - Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per parades, espectacles i atraccions 
situats en terrenys d’ús públic i indústries del carrer i ambulants, i rodatges 
cinematogràfics.  
- Ordenança Fiscal núm. 36 reguladora de la Taxa per l’ocupació del subsòl, el 
sòl i volada de la via pública. 
 



 
 

 

 
 - Ordenança Fiscal núm. 37 reguladora de la Taxa de manteniment, neteja i conservació de la 
xarxa de sanejament.  
- Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per la prestació dels serveis d'intervenció administrativa 
en l’activitat dels ciutadans i les empreses a través del sotmetiment a prèvia llicència, comunicació 
prèvia o declaració responsable i pels controls posteriors a l’inici de les activitats.  
- Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic amb mercaderies, 
materials de construcció, runes, tanques, puntals, estintols, bastides i altres instal·lacions 
anàlogues.  
- Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per les entrades de vehicles a través de les voreres i les 
reserves de via publica per a aparcament, carrega i descarrega de mercaderies de qualsevol mena. 
 - Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per serveis especials de vigilància i altres motivats per 
espectacles públics i grans transports.  
- Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per la prestació del servei d’escola bressol.  
 
El portaveu del PSC, Fran Sánchez, va dir que apujar impostos no agrada al seu partit i que sempre 
és una decisió difícil, però que són responsables i que calia aportar estabilitat al pressupost per fer 
nous projectes i seguir aportant serveis al poble, que s’ho mereix i ha d’estar en les millors 
condicions possibles. Sánchez va explicar que s’havia incrementat l’IBI en un 9%, un increment 
vinculat a l’IPC, un IPC que no s’havia repercutit en altres anys i que, malgrat aquest increment, 
estava per sota de l’IPC acumulat. També va dir que per a les grans superfícies l’increment de l’IBI 
era més gran, perquè la seva contribució fos més gran. En relació a l’impost de vehicles, el portaveu 
del PSC va explicar que s’havia limitat la bonificació per als vehicles Zero emissions i ECO de més 
cilindrada perquè, se segueix apostant pel vehicle elèctric, però si algú es pot comprar un cotxe 
elèctric de gran cilindrada també pot pagar més impost. En relació a les deixalles, Fran Sánchez 
va explicar que hi havia un normativa europea obligatòria que deia que la taxa no pot ser deficitària 
a partir del 2025 i que això es tradueix en un augment de més del 36%, que s’havia decidit repercutir 
en dos anys. Sánchez va dir  que es tractava d’un augment generalitzat i va anomenar altres 
municipis de l’entorn. També va dir que es milloraria la gestió perquè la recollida de deixalles fos 
més eficient i l’import de la taxa més just i sostenible. En relació a l’augment de la taxa del servei 
d’acollida de l’escola bressol, el portaveu del PSC va argumentar que aquest servei s’havia convertit 
en un horari fixe per als infants i no en un horari puntual.  
 
La regidora Manoli Garrido d’ERC va retreure a l’equip de govern el que el seu partit considera una 
dinàmica històrica d’ingressar i estalviar a principi de mandat per gastar abans de les eleccions. En 
relació a l’IBI, va dir que l’augment del 9% de cop és important per a moltes famílies tenint en 
compte la tipologia d’habitatge aïllat que hi ha a Lliçà d’Amunt. En relació als residus, tot i entendre 
que la llei obliga, va dir que els costos no estan prou explicats i va fer referència 
a les despeses indirectes i a la despesa financera. També va preguntar si s’havia 
contemplat en la quota d’escombraries la disminució del cost per la implantació 
d’un nou sistema de recollida i va proposar quotes progressives, per generació o 
per trams en funció del número de membres de la família. 
En relació a la xarxa de sanejament, va dir que el Conveni amb el Consorci encara 
no estava signat i que amb un increment del 8% ja es cobririen els costos. Manoli  



 
 

 

 
Garrido va dir que el seu partit estava d’acord amb algunes modificacions, però en desacord amb 
altres i, com que s’havia de votar conjuntament, ho faria en contra.  
 
El portaveu del PSC, Fran Sánchez, va contestar explicant l’estructura del pressupost i què són les 
despeses corrents, i va dir que per al 2025 no hi haurà temps d’establir el nou sistema 
d’escombraries.   
 
L’Alcalde, Ignasi Simón, va donar dades sobre baixades d’impostos i emprades de romanent en 
anys no electorals per rebatre la visió d’ERC.   
 
El portaveu d’en Comú Podem, Antonio Polo, va parlar de la taxa de sanejament i va dir que s’havia 
augmentat en base a un conveni que encara no s’havia aprovat. En relació a la taxa del servei 
d’acollida de l’escola bressol, va dir que el seu partit defensava una escola pública, gratuïta i de 
qualitat. Sobre l’impost de vehicles, va estar d’acord en limitar la bonificació a vehicles ecològics de 
gran cilindrada, però no va estar d’acord en limitar en el temps la bonificació a la resta de vehicles 
eco. En relació a la bonificació de l’IBI per a la instal·lació de plaques solars, en què s’estableix un 
import màxim en la bonificació, va retreure que tothom va cap a un sentit i nosaltres anem en sentit 
contrari. Sobre la taxa de residus, el portaveu d’En Comú Podem va dir que s’anava tard amb la 
implantació d’un model alternatiu i que, tot i que la llei obliga, molts pobles havien fet els deures 
abans i ara no havien d’apujar la taxa. I, en relació a l’augment de l’IBI, Antonio Polo va dir que 
tampoc el trobava idoni, tenint en compte que han pujat les hipoteques, els aliments i la inflació, i 
la tipologia d’habitatges de Lliçà d’Amunt és gran, tot i que les famílies són treballadores o 
pensionistes.  
 
El portaveu del PSC, Fran Sánchez, va comentar que altres municipis ja feien repercutir en la taxa 
de residus el 100% del seu cost i que a Lliçà d’Amunt no s’havia fet mai, fins ara que la llei obliga.  
 
La portaveu de Junts, Núria Santacana, va dir que el nostre poble no és tan ric com per poder 
suportar aquest augment dels impostos, que el seu partit s’havia compromès a no apujar els tributs 
i que la situació econòmica desaconsella aquest augment.  
 
L’Alcalde, Ignasi Simón, va comentar que hi ha un increment del sou dels treballadors, un augment 
de les despeses de llum, una baixada dels ingressos per plusvàlues, una llei que obliga a repercutir 
el 100% del cost dels residus i un increment de l’Euríbor, i que es fa necessària una recaptació 
addicional per seguir donant serveis, uns serveis que, segons l’Alcalde, la portaveu de Junts 
reclama setmanalment a través d’instàncies.  
 
El portaveu del PP, Teodoro Suárez, va dir que era inevitable l’augment de la taxa 
de residus, obligada per llei, i que hi havia una actualització de l’IBI, que va 
proposar que fos anual, però que la situació geopolítica i econòmica actual ha 
suposat un augment generalitzat dels costos, que no havia estat repercutit, potser 
per qüestions electoralistes, fins ara. Suárez va dir que el seu grup havia estat 
revisant tota la documentació comptable i els informes, i juntament amb els  



 
 

 

 
aclariments de l’Interventor, havia arribat a la conclusió que paralitzar aquests ordenances 
suposaria retallar el pressupost municipal al voltant d’un milió d’euros. El portaveu del PP va 
recordar el principi que la recaptació ha de ser sempre sostenible en relació a les despeses i va 
comentar que, si volem mantenir les condicions de la plantilla i seguir amb els plans d’inversions, 
l’assistència social i la millora dels serveis, i seguir treballant per Lliçà, hem de conèixer la realitat 
d’aquest municipi. Teodoro Suárez va finalitzar el seu discurs justificant la seva abstenció en el vot 
i va dir que l’alternativa serien les retallades institucionals i la disminució de la capacitat d’inversió 
del consistori, i fer més petit el municipi, el camí que havien pres la resta de grups de l’oposició amb 
el seu vot en contra.   
 
El portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va retreure al PSC que en el seu programa electoral 
no hi anava la pujada d’impostos. També va dir que no s’havia comptat amb l’oposició i que aquesta 
havia tingut pocs dies per estudiar els números. I va comentar que no entenia l’abstenció del PP, 
la posició del qual va titllar de traïció, i va entreveure un possible pacte de govern entre PSC i PP.  
 
PSC (8): A FAVOR 

ERC (4): EN CONTRA 

EN COMÚ PODEM (2): EN CONTRA 

JUNTS (1): EN CONTRA 

PP (1): ABSTENCIÓ 

VOX (1): EN CONTRA 

Davant l’empat, es va tornar a votar i, en mantenir-se els vots, el punt es va aprovar amb el vot de 
qualitat de l’Alcalde.  

 
 
 

 


